


באמת מאדנע:

צוליב די נייע

שטול, טוישט דער 

קעניג זיין הויפט

שטאט צו שושן.

עס איז באמת מאדנע: 

דער קעניג באפעלט צו

בויען  א ריזיגע שטול און 

ער טראכט נישט ווי אזוי

מען וועט עס קענען

שלעפן שפעטער.

ושתי איז מחליט צו מאכן 

א סעודה פאר פרויען אין 

אן אנדערע פאלאץ וואס 

איז זייער נאנט צו 

אחשורוש'ס פאלאץ ... 

נאך עפעס וועט דא 

פאסירן.

ס'איז דא א טיפערע

סיבה פארוואס דער

קעניג מאכט אזא

גרויסע סעודה מיט וויין ... 

ס'מוז זיין אז נאך עפעס

וועט דא פאסירן.

פלוצלונג, האט עס 

אנגעכאפט אחשורוש א 

מאדנע געדאנק צו רופן 

ושתי. אחשורוש איז מכבד 

יעדער ביי די סעודה און 

דוקא אין זיין אייגענע פרוי 

איז ער אזוי מזלזל.

אן קיין ספק, פון

יעצט אן, וועלן

מענטשן זיך אויסלאכן 

פון די נארישע בריוון 

וואס דער 

קעניג שיקט.



צוליב וואס איז

דער קעניג נישט

מצליח צו געפינען א 

פרוי פון אלע פרויען

אין דער וועלט?

עס איז באמת א 

מאדנע פאסירונג אז די 

קעניגן זאל גע'הרגט 

ווערן צוליב אזא 

נארישקייט.
אזא צדיקת - וואס האט 

זיך אזוי באהאלטן – און 

טראץ דעם איז זי גענומען 

צום  קעניג. דאס איז

זיכער  נישט סתם אזוי 

געשעהן. וואס פאר א שאנדע! 
דער קעניג זאמעלט 

איין בכח אלע פרויען 
כדי צו אויסקלויבן א 

קעניגן. 

א מאדנע
פאסירונג: א יתומה,

אן עלטערע מיידל, און 
דוקא זי געפינט חן אין די

אויגן  פון קעניג מער
פון אלעמען.



מיר קענען קומען צו דעם 

באשלוס און זאגן   אז מרדכי 

הצדיק איז געווען דער

ריכטיגע מענטש אין די 

ריכטיגע  צייט אין די ריכטיגע 

פלאץ...

באמת מאדנע: טראץ דעם 

וואס אסתר איז געקומען 

פון מרדכי'ס שטוב און נאך 

אנדערע סימנים, איז עס 

אפילו נישט איינגעפאלן 

פאר די גוים אז אסתר

איז א איד.

באמת א מאדנע זאך: 

עס לייגט זיך נישט אויפ'ן 

שכל אז דער קעניג'ס צוויי

מערסטע באגלייבטע 

באדינערס זאלן אים ווילן 

הרג'נען... און  צוליב אזא 

שטותים?

וואס פאר א

מאדנע פאסירונג: 

דער שערער ווערט 

דערהויבן  און דער

קעניג מאכט אים 

פאר א האר...

עס גלויבט זיך 

נישט: איז עס א

צופאל אז פונקט 

המן זיצט ביים

טויער פון קעניג?



א מאדנע צופאל: 

המן האט מצליח 

געווען צו איינרעדן 

דער קעניג אנטקעגן 

אלע חכמים און עצה

געבערס.

עס איז באמת נישט 

פשוט צו לייגן אסתר אין 

געפאר. אפשר איז דאס 

די סיבה פארוואס די 

צדקת איז גענומען צום

קעניג'ס פאלאץ.

עס איז נישט א צופאל

אז המן ווערט אזוי וויכטיג אז 

דער קעניג הערט זיין מיינונג 

איבער אלע די אנדערע עצה 

געבערס און איז מחליט 

אויסצוהרג'נען אלע אידן. מיר 

זעהן אז דאס איז פון הימל.

עס איז באמת

מאדנע: דער קעניג

האט פלוצלונג מחליט 

געווען צו רוקן זיין 

שטול אנטקעגן דעם

אראנגאנג.

אן אויסגעצייכענטע 

פאסירונג: ושתי איז

גע'הרג'ט געווען אויף א 

קלייניקייט און דער קעניג 

געבט נאך פאר אסתר 

אזא גרויסע זאך.



באמת מאדנע: המן 

עקשנ'ט זיך צו מאכן 

א גרויסע בוים, דוקא 

אין זיין הויף, און

דוקא היינט!

המן האט פארגעסן אז 

מרדכי האט געראטעוועט 

דער קעניג... איך ווייס

נישט צו איך זאל אים 

דערמאנען... דער קעניג 

איז א נערוועזע

מענטש.

א מאדנע פאסירינג: געווענליך 

שלאפט דער קעניג זייער גוט... 

היינט ביינאכט האט ער נישט 

געקענט איינשלאפן. מען האט אים 

געקענט זינגען

לידער  אבער ער האט זיך געקשנ'ט 

אז ער וויל זיך צו הערן צו די ספר

הזכרונות. מען קען מיינען אז המן 

איז געווען דער נישט 

ריכטיגער מענטש אין דער 

נישט ריכטיגער פלאץ אין 

נישט דער

נישט ריכטיגער צייט.
עס איז נישט צופעליג 

אז דער קעניג האט 

מחליט געווען צו 

דעהייבן מרדכי דוקא 

צווישן די ערשטע

משתה. און צווייטע 



וואס פאר א צופאל! 

המן האט אפילו נישט

געהאט א געלעגנהייט צו 

אויסווארצלען דעם בוים וואס 

ער האט צוגעגרייט פאר מרדכי 

און אויך נישט זיך 

צו וואשן.

עס איז נישט א 

צופאל אז המן האט נישט 

פארגעסן און אחשורוש 

"פארגעסט"

אז ער האט אויך געהאט 

צו טוהן מיט דעם.

חרבונה איז געווען דער 

ריכטיגע מענטש אין

די ריכטיגע צייט ... ער האט 

פאראויס געזען די בוים און 

אין די ריכטיגע צייט האט ער  

עס געוויזן צו דער

קעניג דורכ'ן פענסטער.

עס איז נישט צופעליג אז

 המן האט אנגעגרייט אזא 

הויכ'ן בוים, אזוי איז די נס 

באוואוסט געווארן אין די 

גאנצע וועלט. די גוים האבן 

מורא געהאט צו מלחמה

האלטן קעגן די אידן.

אחשורוש האט געגעבן המן'ס

הויז צו מרדכי אפילו ער האט אים 

נישט געבעטן. דאס האט 

צוגעברענגט אז יעדער זאל מכבד 

זיין מרדכי און פארשטיין אז נאר  

זיינע בריוון זענען באמת חשוב.



עס איז אזוי גוט אז המן'ס 

גורל איז אויסגעקומען צו 

אזא שפעטע  צייט. אזוי 

האבן די אידן געהאט א סך 

צייט זיך צוגרייטן און 

דאווענען.

ממש א פלא: נישט 

קיין איין  אנדערע

פאלק  איז געקומען 

העלפן  די עמלקים.

טראץ די שווערע 
מלחמה איבער דער

גאנצע וועלט, איז נישט 
קיין איין איד 

. פארוואונדערט געווארן
? קען דאס זיין צופעליג

עס איז נישט

צופעליג אז מרדכי און 

אסתר געוועלטיגן איבער 

דער גאנצע וועלט כדי צו 

מפרסם זיין דעם נס צו דער 

גאנצע אידישע פאלק אין

אלע לענדער.




